
DOMNUL  FRENCH  HILL,  SENATOR
AMERICAN,  VIZITEAZĂ
PATRIARHIA
Joi, 25 iunie / 8 iulie 2021, distinsul și onorabilul senator
american French Hill, însoțit de colaboratorii săi, a vizitat
Patriarhia.

Domnul  French  Hill  a  fost  primit  de  către  Preafericitul
Părinte al nostru și Patriarh al Ierusalimului Teofil și de
Părinți Aghiotafiți, precum și de reprezentanții celorlalte
Biserici  creștine  din  Ierusalim,  franciscani,  anglicani  și
copți, adresându-i-se în felul următor:

„Domnule președinte,

Reprezentant Hill,

Stimați membri ai delegației dumneavoastră,

Preafericirile voastre,

Înalt Preasfințiile voastre,

Preasfințiile voastre,

Doamnelor și domnilor,

Avem bucuria și privilegiul de a vă ura bun venit în Orașul
Sfânt  al  Ierusalimului  și  în  Patriarhia  Ierusalimului.  Vă
faceți  vizita  la  noi  într-un  moment  crucial  în  viața
popoarelor din această regiune și suntem încurajați de faptul
că, prin întâlnirea dumneavoastră cu această adunare a șefilor
de biserici, înțelegeți importanța supremă a rolului religiei
în viața noastră de aici și vă cunoaștem grija pentru viața și
bunăstarea noastră.

Statele  Unite  au  o  relație  specială  și  unică  cu  regiunea
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noastră. Nu numai că există relații guvernamentale, economice
și politice de lungă durată, precum și relații cu o serie de
agenții  neguvernamentale;  există,  de  asemenea,  legături
religioase. Evreii, creștinii și musulmanii, atât aici, cât și
în Statele Unite, împărtășesc legături familiale și spirituale
istorice. Într-adevăr, multe familii au membri care trăiesc
atât aici, cât și în țara dumneavoastră. Și, bineînțeles, din
Statele Unite, multe mii de pelerini din toate tradițiile
abrahamice vin aici în fiecare an în pelerinaj la Locurile
Sfinte. Alegând să veniți la Patriarhia noastră, vă numărați
printre cei care sunt adevărați pelerini, indiferent de alte
scopuri pe care le-ar putea avea călătoria lor. Se spune chiar
că președintele Lincoln a dorit să viziteze Ierusalimul în
pelerinaj, iar noi așteptăm cu nerăbdare să primim din nou
pelerini din Statele Unite atunci când va fi mai ușor să se
călătorească peste hotare.

Ca în orice colț al lumii, ultimele luni au fost extrem de
dificile pentru noi, în Țara Sfântă. Din cauza pandemiei,
bisericile și locurile noastre sfinte au suferit restricții
semnificative și închideri prelungite. Nu am fost în măsură să
împărtășim ospitalitatea cu pelerinii și turiștii din întreaga
lume, iar propriile noastre comunități au suferit greutăți și
privațiuni  semnificative.  În  timp  ce  COVID-19  a  diminuat
radical resursele noastre economice, am continuat, prin harul
lui  Dumnezeu,  să  încercăm  să  răspundem  marilor  nevoi
spirituale,  fizice,  educaționale  și  financiare  ale
comunităților  noastre  locale.

După această perioadă de greutăți prelungite, conflictele din
ultimele luni din Țara Sfântă s-au dovedit extrem de dificile
și devastatoare. Izbucnirile violente nu au făcut decât să
adâncească problemele pe care le-a provocat pandemia. Pentru
mulți din comunitățile noastre, criza a devenit o catastrofă.

Ampla  acoperire  mediatică  și  violențele  recente  au  atras
atenția la nivel mondial asupra suferințelor noastre locale.
În ciuda acestei relatări în presă, adevăratele începuturi ale



acestui  conflict  recent  rămân  în  mare  parte  necunoscute.
Credem că este de datoria noastră să clarificăm faptul că
aceste evenimente tragice sunt rezultatul direct al anilor de
creștere a ideologiilor extremiste și a atacurilor unui număr
tot mai mare de grupuri radicale care au rămas necontrolate și
nepedepsite. Aceste grupuri radicale au intenția de a-i alunga
pe creștini pe, musulmanii și chiar unele grupuri evreiești
din Orașul Sfânt al Ierusalimului și din alte comunități din
regiunea noastră.

Atacurile variază de la abuzuri verbale și agresiuni fizice
împotriva  clerului  și  a  credincioșilor  în  timp  ce  ne
desfășurăm  activitatea  zilnică  până  la  vandalismul  și
profanarea  frecventă  a  proprietăților  bisericilor  și  a
locurilor sfinte. Cu doar câteva săptămâni în urmă, am asistat
la un atac violent asupra a doi clerici armeni chiar în fața
mănăstirii lor din Cartierul Armenesc și la o intruziune în
școala noastră de pe Muntele Sion, din partea radicalilor. Din
păcate și în mod îngrijorător, aceste tipuri de incidente nu
mai sunt excepții, ci fac parte din viața noastră. Și este
intolerabil.

În  calitate  de  lideri  spirituali,  nu  dorim  să  intrăm  în
politică sau să facem declarații politice. Singura noastră
preocupare este siguranța și înflorirea continuă a comunității
creștine  din  Ierusalim  și  Țara  Sfântă.  În  calitate  de
Biserici, am rămas puternici și uniți în fața violenței și a
vandalismului  continuu.  Dar  situația  s-a  schimbat
semnificativ. Dacă am fi avut de-a face doar cu hărțuirea, am
fi putut gestiona acest lucru. Dar miza este acum prea mare.
Pentru că suntem față în față cu grupuri radicale care caută
și lucrează sistematic pentru evacuarea noastră din Orașul
Sfânt,  fie  că  este  vorba  de  amenințarea  de  a  confisca
proprietățile bisericilor și în special la Poarta Jaffa – care
este intrarea în Cartierul Creștin și ruta de pelerinaj către
Sfântul Mormânt – sau în Sheikh Jarrah – unde încercările de a
strămuta  cu  forța  cetățenii  locali  în  ultimele  zile  au



izbucnit în violențe și chiar în moartea pe care am văzut-o pe
ecranele televizoarelor noastre.

Prezența  creștină  în  Orașul  Sfânt  și  în  Țara  Sfântă  este
vitală pentru bunăstarea și integritatea acestei regiuni. Timp
de secole am locuit într-un peisaj multicultural, multietnic
și multireligios, care a dat acestei regiuni caracterul său
unic de țară a întâlnirii divino-umane. Și în timp ce toate
cele trei credințe abrahamice au locuri sfinte aici, locurile
sfinte  creștine  sunt  cele  care  garantează  o  primire  cu
adevărat universală pentru toți oamenii de bunăvoință, fără
deosebire. Cu alte cuvinte, Sfântul Mormânt este destinația
principală  a  tuturor  pelerinilor  și  vizitatorilor  din
Ierusalim. Acest caracter unic este acum amenințat serios, ca
niciodată înainte.

Acesta este un alt aspect al vieții noastre de aici care ne
unește  într-o  înțelegere  comună,  deoarece  atât  marea
dumneavoastră  țară,  cât  și  această  regiune,  deopotrivă,
trăiesc într-o viață națională multiculturală, multietnică și
multireligioasă.  Trebuie  să  înțelegem  că  această  regiune,
totuși, datorită semnificației sale istorice și religioase, nu
aparține doar unui singur grup. Este legată de o istorie sacră
și  de  valori  morale  care  au  o  semnificație  universală  și
suntem amândoi conștienți de importanța protejării și apărării
acestei  diversități  de  experiență  umană,  culturală  și
spirituală  pentru  prosperitatea  noastră  reciprocă.

Bisericile și comunitățile creștine din Țara Sfântă rămân ferm
angajate, chiar și în fața unei opoziții și a unor atacuri
fără  precedent,  să  acționeze  ca  pacificatori  și  să  își
îndeplinească misiunea noastră spirituală. Misiunea Bisericii
a  fost  fundamentală  pentru  a  garanta  caracterul  sacru  al
bogatului patrimoniu cultural al Țării Sfinte. În plus, vom
continua să păstrăm Locurile Sfinte ca locuri de cult și să le
păstrăm accesibile tuturor celor care vin aici în pelerinaj.

Cu toate acestea, nu putem rămâne tăcuți în fața realității cu



care ne confruntăm din cauza provocării tot mai mari la adresa
existenței noastre din partea grupurilor radicale. Și nici nu
putem  face  acest  lucru  de  unii  singuri.  Avem  nevoie  de
partenerii  noștri  din  comunitatea  internațională  și,  în
special, de prietenii și aliații noștri din Statele Unite, și
mai  ales  din  guvern,  care  îmbrățișează  respectul  pentru
demnitatea  umană,  pentru  a  face  acest  lucru  și,  prin
intermediul dumneavoastră, îi invităm pe liderii Congresului
la  o  apărare  solidă  a  prezenței  creștine  în  Țara  Sfântă,
împotriva celor care ar lucra pentru a ne anula viața de aici.

Fie  ca  Dumnezeu  să  dea  succes  misiunii  voastre.  Prin
intermediul dumneavoastră, dorim să ne extindem parteneriatele
în Statele Unite. Așteptăm cu nerăbdare să lucrăm împreună, cu
convingerea că, cu sprijinul dvs., putem continua să permitem
popoarelor de toate credințele să prospere împreună în iubitul
nostru Ținut Sfânt.

Vă mulțumim.”

Discursul a subliniat problemele vitale cu care se confruntă
bisericile din Ierusalim și Țara Sfântă, locul de cult al
celor  trei  religii  abrahamice,  dar  și  al  instabilității
politice și al certurilor actuale.

În  replică,  domnul  French  Hill  a  spus  că  unul  dintre
principiile de bază ale SUA este libertatea religioasă, pe
care  SUA  o  folosește  și  pentru  coexistența  pașnică  a
religiilor din Țara Sfântă și pentru susținerea identității
creștine.

Cu  ocazia  acestei  vizite,  dl  French  Hill  i-a  oferit
Preafericirii Sale un album cu titlul „Mărturii de credință
congregaționale”, iar Preafericirea Sa i-a oferit în schimb o
icoană  a  Maicii  Domnului  și  o  pictură  de  argint  a
Ierusalimului, împreună cu memorabila carte a dentistului John
Tleel „Eu sunt Ierusalimul”, precum și binecuvântarea de la
Ierusalim pentru însoțitorii săi.



 

Din partea Secretariatului-General

 

PATRIARHUL SIRIAC CATOLIC AL
ANTIOHIEI  VIZITEAZĂ
PATRIARHIA IERUSALIMULUI
În  dimineața  zilei  de  luni,  22  iunie/5  iulie  2021,
Preafericitul  Patriarh  al  Antiohiei  al  Bisericii  Siriaco-
Catolice, Mar Ignatius Youssef III Younan și anturajul său au
vizitat Patriarhia.

Această vizită a fost o continuare a vizitei sale în Israel
din Liban pentru instalarea Eminenței Sale Mar Yacoub Ephraim
Semaan în calitate de Reprezentant-Exarh al Bisericii Siriaco-
Catolice  la  Ierusalim.  În  cadrul  acestei  ceremonii  de
întronizare, Patriarhia Ortodoxă Română din Ierusalim a fost
reprezentată  de  Eminența  Sa  Mitropolitul  Isihie  al
Kapitoliadei.

În  timp  ce  se  afla  în  sala  de  recepție  a  Patriarhiei,
Preafericitul  Patriarh  al  Antiohiei  al  Bisericii  Siriac-
Catolice Mar Ignatius Youssef III Younan a fost primit de
Preafericitul Părinte al nostru și Patriarh al Ierusalimului
Teofil și de Părinți Aghiotafiți. Preafericirea Sa s-a adresat
vizitatorilor  și  s-a  referit  la  cooperarea  lor  în  cadrul
Consiliului  Bisericii  din  Orientul  Mijlociu.  Discursul
Preafericirii Sale este redat mai jos:

“Preafericirea Voastră,
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Excelența Voastră,

Înalt Preasfințile Voastre,

Preasfințiile Voastre,

Dragi Părinți,

Este o bucurie să vă urez bun venit, Preafericirea Voastră, în
Orașul  Sfânt  al  Ierusalimului  și,  mai  ales,  cu  ocazia
binecuvântată a întronizării Excelenței Sale Episcopul Yacoub
Ephraim Semaan ca Exarh al vostru la Ierusalim. Dorim să îi
exprimăm felicitările noastre formale în momentul în care își
asumă  responsabilitățile  și  se  alătură  nouă,  printre
conducătorii Bisericilor și Comunităților creștine din Țara
Sfântă.

Prin  prezența  Exarhului  vostru  la  Ierusalim,  Preafericirea
Voastră,  afirmați  semnificația  spirituală  a  Ierusalimului.
Ierusalimul este atât capitala spirituală a creștinismului,
cât și capitala spirituală a întregii lumi. Și este, prin
urmare, casa spirituală a tuturor oamenilor de bunăvoință.
Aici trăim o viață cu adevărat ecumenică. Pentru că locuim
într-un peisaj multicultural, multietnic și multireligios care
a îmbrățișat multe popoare timp de milenii. Este important ca
Ierusalimul să fie gazda tuturor tradițiilor noastre creștine,
ca parte a acestei diversități esențiale a experienței noastre
în această regiune.

Preafericirea  Voastră  este  binecunoscută  pentru  apărarea
creștinilor din regiunea noastră și știți bine că misiunea
noastră aici este una de pace, respect reciproc și coexistență
și reconciliere. Suntem chemați la marturisirea iubirii lui
Dumnezeu care se face cunoscută în Evanghelia Domnului nostru
Iisus Hristos.

Ne rugăm să aveți o ședere plăcută printre noi cât timp vă
aflați în Cetatea Sfântă și ne rugăm, de asemenea, pentru noul
vostru Exarh. Fie ca lumina Sfântului Mormânt să-l lumineze în



timp ce își conduce comunitatea pe calea Domnului nostru Iisus
Hristos.

Fie ca Dumnezeu să binecuvânteze toate popoarele din Liban,
Siria și din iubita noastră Țară Sfântă.

Mulțumesc.”

În  timpul  acestei  vizite,  au  fost  menționate  și  probleme
legate de creștinii din Orientul Mijlociu.

Preafericitul  Patriarh  al  Ierusalimului  Teofil  i-a  oferit
Preafericitului  Patriarh  al  Bisericii  Siriaco-Catolice  din
Antiohia un tablou de argint reprezentând Ierusalimul și o
icoană a Maicii Domnului, în timp ce însoțitorilor săi le-a
oferit binecuvântări de la Ierusalim. Eminența Sa, Părintele
Ignatie,  i-a  oferit  Preafericirii  Sale  o  icoană  a  Maicii
Domnului.

 

Din partea Secretariatului-General

CEREMONIA  DE  ABSOLVIRE  A
ELEVILOR ȘCOLII DIN YAFFO
În  seara  zilei  de  sâmbătă,  pe  20  iunie/3  iulie  2021,
Preafericitul  Părinte  și  Patriarh  al  Ierusalimului  Teofil,
însoțit  de  Înaltpreasfințitul  Arhiepiscop  Aristarh  al
Constantinei, Preotul Issa Mousleh și Arhidiaconul Marcu, a
participat la ceremonia de absolvire a elevilor Școlii Yaffo.

Ceremonia bine organizată de către directoarea școlii, doamna
Najla Hanhan, de Asociația Profesorilor și de cei paisprezece
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absolvenți, a început cu Troparul de Rusalii și a continuat cu
discursul  de  bun  venit  al  Preafericirii  Sale,  un  scurt
documentar  cu  viața  școlară  a  absolvenților  și  discursul
doamnei directoare Najla Hanhan.

În  cadrul  acesteia,  directoarea  a  citit  numele  fiecăruia
dintre  absolvenții  care  au  urcat  pe  scenă  în  aplauzele
celorlalți studenți și ale părinților și rudelor acestora.
După ce toți absolvenții au urcat pe scenă, doamna Hanhan și-a
continuat  discursul,  făcând  referire  la  performanțele
absolvenților,  la  examenele  susținute  în  diferite
universități,  mulțumind  părinților  pentru  recunoștință  și,
bineînțeles, Preafericirii Sale pentru sprijinul acordat.

Ceremonia a inclus, de asemenea, cântece și alocuțiuni ale
absolvenților, în engleză, ebraică și arabă, imnul școlii,
alocuțiuni din partea reprezentanților părinților, o urare de
însănătoșire după operație pentru Arhiepiscopul Damaschin de
Yaffo, videoclipuri-fotografii de la activitățile școlare din
anii trecuți și înmânarea steagului școlii absolvenților din
anul următor.

 Ceremonia s-a încheiat cu discursul Preafericirii Sale prin
vocea Părintelui Issa Mousleh, care a subliniat interesul pe
termen  lung  al  Patriarhiei  pentru  educația  creștină  și
generală  a  elevilor  școlii,  mulțumind  directorului  pentru
progresul școlii și fiecăruia dintre elevi în parte, iar în
final urându-le succese academice și profesionale.

Din partea Secretariatului-General

O  DELEGAȚIE  NAVALĂ  A
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REPUBLICII  CIPRU  VIZITEAZĂ
PATRIARHIA
Sâmbătă  dimineața,  pe  20  iunie/3  iulie  2021,  o  delegație
navală  a  Republicii  Cipru,  condusă  de  comandantul  George
Papakleovoulos,  a  vizitat  Patriarhia,  deoarece  se  află  în
Israel pentru întreținerea navei “Commodore Andreas Ioannidis”
în portul Haifa.

Echipa a fost primită de Preafericitul Părinte al nostru și
Patriarh al Ierusalimului Teofil și de Părinții Aghiotafiți.
Preafericitul le-a vorbit despre legătura spirituală de lungă
durată a Patriarhiei Ierusalimului cu Biserica Ciprului prin
intermediul Apostolilor Pavel și Barnaba, cel din urmă fiind
fondatorul Bisericii Ciprului. Preafericirea Sa s-a referit,
de  asemenea,  la  relațiile  pastorale  datorate  pelerinilor
veniți din Cipru.

Datorită acestei relații dintre cele două Biserici, Părinții
Aghiotafiți din Cipru au slujit Patriarhiei și au excelat în
slujirea lor, cum ar fi memorabilii Mitropoliți Epifanie al
Iordanului,  Arkadie  al  Ashkelonului  și  mai  târziu  al
Skythopoulei,  și  Grigore  al  Tiberiadei,  care  au  fost,  de
asemenea, renovatori ai Preasfintelor Lăcașuri.

După aceste cuvinte, Preafericirea Sa a binecuvântat această
vizită și a urat comandantului navei și colegilor săi succes
în  vizita  lor,  întoarcere  în  siguranță  în  țara  lor  și
păstrarea  integrității  acesteia.

 Preafericirea Sa i-a oferit domnului Papakleovoulos o icoană
a Maicii Domnului și a Sfintei Edicule a Sfântului Mormânt și
o icoană a Maicii Domnului fiecăruia dintre cei douăzeci de
membri ai echipajului delegației, în timp ce comandantul i-a
oferit Preafericirii Sale stema navei “open sea – Commodore
Andreas Ioannidis”.
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Primind binecuvântarea Preafericirii Sale, membrii Delegației
au mers să se închine la Biserica Sfântului Mormânt.

Din partea Secretariatului General

 

ELEVII ȘCOLII PATRIARHALE DE
PE  SION  PRIMESC
BINECUVÂNTAREA  PATRIARHULUI
PENTRU VACANȚĂ
Marți,  9/22  iunie  2021,  absolvenții  și  ceilalți  elevi  ai
Școlii Patriarhale de pe Sion , împreună cu Arhimandritul
Matei și alți membri ai personalului Școlii, au fost primiți
de către Preafericitul Părinte și Patriarh al Ierusalimului
Teofil.  Elevii  i-au  mulțumit  Preafericirii  Sale  pentru
educația, cazarea și grija oferite de Patriarhie și au cerut
binecuvântarea Sa pentru vacanța de vară alături de familiile
lor.

Preafericirea Sa i-a binecuvântat pe elevi și i-a încurajat pe
frații  începători  să  se  întoarcă  după  vacanță  și  să  își
continue studiile în școală și în universități, dacă vor dori
mai târziu, și să se alăture Frăției Aghiotafite ca monahi și
clerici pentru a sluji Biserica și poporul grec.

Din partea Secretariatului General
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DECERNAREA  DISTINCȚIEI
REGATULUI  HAȘEMIT  AL
IORDANIEI  VREDNICULUI  DE
POMENIRE  PATRIARH  AL
IERUSALIMULUI BENEDICT
Marți, 12 / 25 mai 2021, în ziua aniversării Independenței
Iordaniei,  pe  Domeniul  Regal  al  Iordaniei,  Majestatea  Sa
Regele Iordaniei, Abdullah Ibn Hussein al II-lea, a înmânat
Preafericirii Sale, Patriarhului Ierusalimului Teofil, premiul
Regatului Hașemit al Iordaniei pentru vrednicul de pomenire
Patriarh al Ierusalimului Benedict, în semn de recunoaștere a
contribuției sale la stabilitatea relațiilor dintre Patriarhia
Ortodoxă Română și Iordania și la semnarea Legii iordaniene 27
din anul 1958.

 

 Din partea Secretariatului General

PREAFERICITUL  PATRIARH  AL
IERUSALIMULUI  TEOFIL  SE
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ADRESEAZĂ  NOULUI  EPISCOP
ANGLICAN DIN JERUSALEM
Joi după-amiază, pe 30 aprilie / 13 mai 2021, a avut loc
ceremonia de înscăunare a nou-alesului Preasfințit Arhiepiscop
Hosam Elias Naoum la Sfânta Catedrală a Sfântului Gheorghe al
Bisericii  Anglicane  din  Ierusalim.  La  ceremonie  au  fost
prezenți: predecesorul noului arhiepiscop, Preacuviosul Suheil
Dawani,  consulul  britanic  la  Ierusalim,  dl.  Philip  Hall,
clerici și laici membri ai acestei Biserici și reprezentanți
ai Bisericilor din Ierusalim, printre care Preafericirea Sa,
Patriarhul Ierusalimului Teofil, Preafericirea Sa, Patriarhul
Latin în Ierusalim, Pierre Battista Pizzaballa, și Custodele
Țării Sfinte, Preasfințitul Părinte Francesco Patton.

Preafericitul Părinte al nostru și Patriarh al Ierusalimului
Teofil, care a fost însoțit de Înaltpreasfințitul Arhiepiscop
Aristarh  al  Constantinei,  s-a  adresat  noului  Arhiepiscop
Anglican  Hosam  Elias  Naoum,  subliniindu-i  contribuția  din
perioada  în  care  era  Secretarul  Întâlnirilor  Șefilor
Bisericilor din Ierusalim. Discursul complet al Preafericirii
Sale urmează mai jos:

„Preasfinția Voastră, dragă Părinte Arhiepiscop Hosam,

Stimate doamnă Naoum,

Preasfințite Părinte Arhiepiscop Michael

Sfințiile Voastre,

Cucernici Clerici,

Membri credincioși ai Bisericii Anglicane,

Stimați oaspeți,

Doamnelor și domnilor,
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Vă  salutăm  cu  căldură,  dragă  părinte  arhiepiscop  Hosam,
împreună cu soția și familia dvs., cu această binecuvântată
ocazie  când  prăznuiți  atât  sărbătoarea  Înălțării,  cât  și
înscăunarea voastră cu începutul formal al slujirii voastre ca
arhiepiscop anglican la Ierusalim. Sunteți al cincisprezecelea
episcop care slujește în comunitatea anglicană din Ierusalim
și, împreună cu clerul și poporul vostru, mulțumim Dumnezeului
Atotputernic că ați fost ales pentru această responsabilitate.

După cum știți foarte bine, preluați acest nou rol într-un
moment de mare provocare și mare oportunitate. Acesta este un
moment dificil pentru orașul nostru și pentru această regiune.
Încă trăim cu pandemia și consecințele sale sociale, economice
și spirituale profunde. Există tulburări politice și sociale
tulburătoare,  iar  prezența  creștină  în  Ierusalim  și  Țara
Sfântă se confruntă cu noi amenințări din ce în ce mai mari
din partea elementelor radicale care încearcă să submineze
peisajul multicultural, multietnic și multireligios de aici,
în  care  am  trăit,  de  secole.  Caracterul  creștin  al
Ierusalimului și al Țării Sfinte este amenințat mai mult ca
niciodată în timpul vieții noastre.

Chiar și așa, așa cum spune Sfântul Pavel, nu ne pierdem
curajul. În această perioadă a bucuriei de după sărbătoarea
Paștelui,  ni  s-a  reînnoit  nădejdea  prin  învierea  Domnului
nostru  Iisus  Hristos.  Locurile  Sfinte,  unde  Pronia
Dumnezeiască ne-a făcut păzitori și slujitori, rămân surse de
reîmprospătare  spirituală  atât  pentru  comunitatea  creștină
locală cât și pentru nenumărații pelerini. Ca nou arhiepiscop
al eparhiei anglicane, aduceți o experiență considerabilă, mai
ales din rolul dvs. foarte respectat de mulți ani ca secretar
al întâi-stătătorilor de biserici, printre care vă ocupați
acum  locul  de  drept  ca  arhiepiscop  anglican.  Știm,  de
asemenea, de noua speranță pe care noua dvs. slujire o aduce
comunității voastre.

Patriarhia Ierusalimului și Biserica Anglicană din Țara Sfântă
au o lungă și strânsă tradiție de respect, afecțiune reciprocă



și scop comun în propășirea prezenței creștine în Țara Sfântă.
Așteptăm cu nerăbdare să ne aprofundăm relația de-a lungul
anilor în care veți conduce și să găsim noi modalități de a
călători pe calea unității. Nu trebuie să renunțăm niciodată
la angajamentul nostru față de unitatea deplină, sacramentală
în Hristos, care este voia Sa pentru toți cei care se numesc
creștini.  Biserica  Ortodoxă  și  Comunitatea  Anglicană
împărtășesc  o  legătură  specială,  nu  în  ultimul  rând  în
moștenirea noastră comună patristică, iar aceasta este o bază
pe  care  putem  construi  relații  și  mai  strânse  aici,  în
regiunea noastră.

Dorim să profităm de această ocazie pentru a menționa încă o
dată respectul și admirația noastră față de predecesorul dvs.,
arhiepiscopul Suheil, pentru slujirea pastorală dedicată și
pentru colaborarea atentă dintre șefii bisericilor și îi dorim
lui și soției sale, Saffeeqa, să se bucure de pensie, fericiți
și sănătoși.

De asemenea, dorim să profităm de această ocazie pentru a
recunoaște rolul Preasfințitului Arhiepiscop de Canterbury în
sprijinul său neclintit pentru noi și pentru prezența creștină
în Ierusalim și în Țara Sfântă. Arhiepiscopul Justin, ca și
predecesorii săi, continuă să fie un bun prieten și aliat
pentru  noi  aici  și,  pentru  aceasta,  suntem  extrem  de
recunoscători.

Fie ca Dumnezeu să vă binecuvânteze, dragă Părinte Arhiepiscop
Hosam, pe soția dumneavoastră Rafa și pe familia voastră,
precum  și  pe  toți  clericii  și  oamenii  dedicați  sarcinii
voastre, și fie ca Domnul nostru Iisus Hristos Cel Înviat și
Înălțat să vă lumineze inima și mintea acum când vă asumați
această nouă misiune de încredere și această responsabilitate.

Mulțumesc”

Din partea Secretariatului-General

 



UN  OFICIAL  AL  AMBASADEI
AMERICANE  ÎN  VIZITĂ  LA
PATRIARHIE
Miercuri, 14/27 ianuarie 2021, șeful Unității pentru Afaceri
Palestiniene  a  Ambasadei  SUA  (fostul  Consulat  American  la
Ierusalim), dl George Noll, a vizitat Patriarhia însoțit de
doi dintre colegii săi.

Domnul George Noll a fost primit de Preafericitul Părinte al
nostru  și  Patriarh  al  Ierusalimului  Teofil  și  de  Părinți
aghiotafiți.

Pe  parcursul  vizitei,  Preafericirea  Sa  a  fost  atent  la
interesul domnului George Noll și l-a informat asupra modului
în care Patriarhia a făcut față anului pandemiei de Covid-19;
că Patriarhia și-a îndrumat clerul și creștinii credincioși să
coopereze cu autoritățile sanitare din statul Israel, unde
locuiesc, precum și din Iordania și statul palestinian, locuri
ale  jurisdicției  ecleziastice  a  Patriarhiei,  de  pe  vremea
Sfântului  Iacob  Ruda  Domnului  și  primul  ierarh  al
Ierusalimului, care a convocat primul Sinod local la Ierusalim
în 40 d.Hr., și din zilele Pactului semnat între Patriarhul
Sofronie și califul Umar Khattab (cunoscut și ca Ashtiname,
sau ca al-ʿUhda al-ʿUmariyya, în arabă), în 638 d.Hr.

Mai mult, Preafericirea Sa l-a informat pe domnul Noll că
Patriarhia păstrează toate altarele accesibile și funcționale,
operând astfel într-o misiune pastorală și nu într-o misiune
politică, după cuvântul Evangheliei „să dăm Cezarului ce este
a Cezarului și lui Dumnezeu ce este a lui Dumnezeu ”.

Domnul  George  Noll  I-a  mulțumit  Preafericirii  Sale  pentru
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această întrevedere informativă și și-a exprimat intenția de a
coopera cu Patriarhia din poziția sa de reprezentant al SUA,
în cadrul principiilor ecleziastice menționate anterior.

Cu ocazia acestei întâlniri, domnul George Noll I-a oferit
Preafericirii  Sale  un  cadou  creștin  simbolic,  în  timp  ce
acesta  din  urmă  i-a  oferit  o  frumoasă  icoană  de  argint,
reprezentând  Biserica  Sfântului  Mormânt  și  Templul  lui
Solomon.

 Din partea Secretariatului-General

TĂIEREA  VASILOPITEI
(PRĂJITURA  SFÂNTULUI  VASILE)
LA ȘCOALA PATRIARHIEI DE PE
SION
Tăierea Prăjiturii Sfântului Vasile la Școala Patriarhiei de
pe Sion pentru Anul Nou 2021 a avut loc în jurul prânzului
miercuri, pe 7/20 ianuarie 2021.

La această ceremonie au fost prezenți președintele Consiliului
Școlii, Arhiepiscopul Isidor al Hierapolei, Consulul General
al  Greciei  în  Ierusalim,  dl  Evangelos  Vlioras,  directorul
general al școlii, arhimandritul Matei, profesorii școlii și
membrii comunității grecești.

Elevii au cântat troparele Tăierii Împrejur a Domnului și pe
cel  al  Sfântului  Vasile,  iar  Preafericirea  Sa  le-a  urat
tuturor  un  An  Nou  Fericit,  înainte  de  a  tăia  și  împărți
prăjitura. De asemenea, elevii au cântat Polychronionul pentru
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Preafericirea Sa și colinde de Crăciun.

Preafericirea Sa le-a urat elevilor să aibă un nou an studios,
cu  progres,  cunoaștere  a  științelor  și  a  adevărului  în
Hristos.

Din partea Secretariatului General

AMBASADORUL GRECIEI ÎN ISRAEL
ÎN VIZITĂ LA PATRIARHIE
Luni dimineață, 24 noiembrie / 7 decembrie 2020, ambasadorul
Greciei  la  Tel-Aviv,  dl  Panayiotis  Sarris,  a  vizitat
Patriarhia, însoțit de soția sa, doamna Catherine Loupa și de
colegii săi, dl. Constantinos Daskalopoulos și dna Dimitra
Mazaraki.

Ambasadorul  și  însoțitorii  săi  au  fost  primiți  de
Preafericitul Părinte al nostru și Patriarh al Ierusalimului
Teofil și de Părinții Aghiotafiți.

Preafericirea Sa l-a informat pe ambasador despre altarele
Patriarhiei  și  proprietățile  materiale,  precum  și  despre
problemele cu care ne confruntăm referitoare la contestarea
drepturilor  Patriarhiei.  Preafericirea  Sa  a  menționat,  de
asemenea,  rolul  pastoral,  educațional  și  de  pace  al
Patriarhiei în Țara Sfântă, care are întotdeauna sprijinul
binecuvântatului  nostru  popor,  în  ciuda  condițiilor
nefavorabile.

Mulțumind Preafericirii Sale pentru informații, dl Sarris și-a
exprimat  interesul  sincer  pentru  susținerea  misiunii
Patriarhiei  și,  ulterior,  a  vizitat  Biblioteca  Centrală  a
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Patriarhiei și s-a închinat la Biserica Sfântului Mormânt și
la Mormântul Maicii Domnului din Ghetsimani.

Preafericirea Sa i-a oferit ambasadorului și însoțitoarei sale
o icoană a Ediculei Sfântului Mormânt.

Din partea Secretariatului-General


